
Protokół nr 28/2017 z posiedzenia wspólnego 
Komisji Rady Miejskiej

odbytego w dniu 18 maja 2017 roku

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:
Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska
Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska
- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zaopiniowanie materiałów na  sesję Rady Miejskiej.
3. Wolne głosy i wnioski.
4.  Zakończenie.

Ad. 1.Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu –
Tomasz Pawlak.
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad. 2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.

a) zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu
Skarbnik Gminy przedstawiła:
1)  wykonanie budżetu za 2016 r.
ważniejsze  wydatki majątkowe
zadłużenie Gminy
2) sprawozdanie finansowe za 2016 rok.
3)  informacja o stanie mienia komunalnego.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.
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Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

b)  udzielenia Burmistrzowi Borku Wlkp. absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2016

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

c) nadania tytułu i odznaki „Zasłużony dla Gminy Borek Wlkp.” –Pani Reginie Kot

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak 

poinformował, że wszyscy radni otrzymali uzasadnienie do w/w uchwały, po czym zapytał 

czy radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.
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d) nadania tytułu i odznaki „Zasłużony dla Gminy Borek Wlkp.” – Panu Mieczysławowi

Kowalskiemu

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak 

poinformował, że wszyscy radni otrzymali uzasadnienie do w/w uchwały, po czym zapytał 

czy radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

e) udzielenia dotacji z budżetu  gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy Borek Wlkp.

Burmistrz poinformował, że  udziela się dotacji z budżetu Gminy dla :
 Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Pocieszenia  NMP  w  Borku  Wlkp.  w  kwocie

10.000 zł na wymianę okien witrażowych  w Zespole kościoła parafialnego pw. Św.
Stanisława Biskupa w Borku Wlkp.;

 Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Wszystkich Świętych w Jeżewie w kwocie 5.000 zł
na prace konserwatorskie i restauratorskie przy ołtarzu głównym kościoła parafialnego
w Jeżewie.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.
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Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

f) utworzenia Izby Pamięci i Tradycji Ziemi Boreckiej

Burmistrz poinformował,  że  jednym  z  zadań  samorządu  lokalnego  jest  dbałość  
o dziedzictwo kulturowe i historyczne lokalnej społeczności oraz jego promowanie.
Na  wniosek  wielu  mieszkańców  naszej  gminy  powstała  Izba  Pamięci  i  Tradycji  Ziemi
Boreckiej, która  umożliwi popularyzowanie wiedzy o historii regionu poprzez gromadzenie
eksponatów i udostępnianie zwiedzania Izby. Jest bardzo dużo eksponatów, które zostały 

Radny Marian Jańczak stwierdził, że powstanie takiej izby pamięci to bardzo dobry pomysł.
Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

g) utworzenia Przedszkola Samorządowego w Zimnowodzie

Inspektor Urzędu Miejskiego -  Tomasz Marszałek, poinformował, że utworzenie Przedszkola
Samorządowego  w  Zimnowodzie  uporządkowuje  sieć  przedszkoli  w  gminie  Borek
Wielkopolski. Pozwoli również sprostać potrzebom mieszkańców gminy Borek Wielkopolski.
Dlatego  planuje  się  włączenie  nowo  tworzonego  przedszkola  wraz  z  istniejącą  Szkołą
Podstawową im.  Jana  Pawła  II  w  Zimnowodzie  w struktury  nowo powstającego  zespołu
szkolno-przedszkolnego. Zarządzanie zarówno szkoła podstawową, jak i przedszkolem przez
jednego  dyrektora  usprawni  organizację,  a  także  relacje  nauczycieli  z  rodzicami,  a  także
kontrahentami współpracującymi z poszczególnymi jednostkami. 

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
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Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

h) utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Zimnowodzie

Inspektor  Urzędu  Miejskiego  -   Tomasz  Marszałek,  poinformował,  że  w  związku  
z zaistniałymi zmianami w strukturach organizacyjnych jednostek oświatowych, polegających
na utworzeniu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Zimnowodzie, w skład którego wchodzi
Przedszkole  Samorządowe  w Zimnowodzie  oraz  Szkoła  Podstawowa im.  Jana  Pawła  II  
w  Zimnowodzie,  w  celu  standaryzacji  systemu  oświaty  na  terenie  gminy  Borek  Wlkp.,
planuje się utworzenie zespołu szkolno-przedszkolnego. 
Nowo  powstała  jednostka  oświatowa  zatrudniać  będzie  wszystkich  pracowników
zatrudnionych  w  łączonych  jednostkach  oświatowych.  Jednostką  zarządzał  będzie  jeden
dyrektor. 

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

i) zmian budżetu i w budżecie na 2017 rok

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt zmian, a mianowicie:

Po stronie dochodów wprowadza się następujące zmiany:
 dz.600, rozdz. 60016 zwiększa się dochody o kwotę 2.000,00 z tytułu sprzedaży 

składników majątkowych, zmniejsza się w rozdz. 90004 o kwotę 2.000,00 zł,
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 dz. 750, rozdz. 75095 zwiększa się dochody o kwotę 9.864,00 zł z tytułu zwrotu podatku 
VAT z korekty wieloletniej,

 dz. 801, rozdz. 80113 zwiększa się dochody  o kwotę 5.040,00 zł z tytułu sprzedaży 
składników majątkowych,

 dz. 852, rozdz. 85216 – o kwotę 7.000,00 zł  z tytułu dotacji celowej przeznaczonej na 
dofinansowanie wypłat zasiłków stałych,

  dz. 700, rozdz. 70005, oraz dz. 900, rozdz. 90095 o łączną kwotę 9.745,00 zł z tytułu 
różnych dochodów,

Po dokonanych zamianach dochody zwiększyły się o  31.649,00 zł stanowią kwotę 36.331.970,87 zł.

Po stronie wydatków wprowadza się następujące zmiany:
 dz.700, rozdz.70005 zwiększa się wydatki o kwotę 8.000,00 zł na zakup energii,
  dz. 750, rozdz. 75095 zwiększa się wydatki o kwotę 12.747,00 zł na :

     - zwrot rekompensaty utraconych dochodów z tytułu zwolnień zakładu pracy chronionej z podatku 
od nieruchomości,
     - odsetki naliczone od kwoty rekompensaty utraconych dochodów,
     - podatek od towarów i usług (VAT),

1) dz. 852, rozdz. 85216 zwiększa się wydatki o kwotę 7.000,00 zł na wypłatę świadczeń 
społecznych,

2) dz.853, rozdz. 85395 zwiększa się wydatki o kwotę 157,00  na podatek od nieruchomości,

3) dz. 900, rozdz. 90004 zwiększa się wydatki o kwotę 2.000,00 zł na utrzymanie zieleni,
- rozdz. 90095 zwiększa się wydatki o kwotę 1.745,00 zł na zakup energii oraz dokonuje 
przesunięć miedzy paragrafami w celu zabezpieczenia środków na bieżącą działalność.
 

Po dokonanych zmianach wydatki zwiększyły się o kwotę 31.649,00 zł i wynoszą 37.440.227,82 zł.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

j) zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego

Burmistrz poinformował, że uchwała Nr XXVII/166/2016 Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

z dnia 25 sierpnia 2016, zakładała udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego 

w wysokości 300 000 zł na realizację inwestycji pn: „Przebudowa drogi powiatowej nr 4087P

Pogorzela – Wziąchów – Kromolice – granica powiatu”. Powiat gostyński nie otrzymał na 
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w/w inwestycję dofinansowania w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury na lata 2016 – 2019”, w związku z tym zwrócił się z prośbą o zmianę 

inwestycji objętej pomocą finansową Gminy Borek Wlkp., na zadanie pn: „Budowa ronda na 

skrzyżowaniu ulic Armii Poznań – Borecka – Zielona w m. Pogorzela”

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

k) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie    

ścieków

Burmistrz poinformował, że w związku z uchyleniem przez Wojewodę Wielkopolskiego 
uchwały w w/w sprawie podjętej na ostatniej sesji, został przygotowany projekt uchwały 
określający również taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków przemysłowych.

Uwag nie zgłoszono.

Opinie Komisji:
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania Prawa 
i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 
6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 
głosowało 11 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 
przeciwny.
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Ad.3 Wolne głosy i wnioski.

Burmistrz poinformował, że w 2020 roku mamy mieć 50% odpadów segregowanych. 
Obecnie bardzo dużo osób zmieniło deklaracje, w której wskazują, że segregują odpady. 
Wzrosła ilość odpadów segregowanych i niesegregowanych.

Radny Michał Dopierała zapytał, że osoby podnajmujące lokale obcokrajowcom mają 
zmienione deklaracje.

Radny Marian Jańczak uważa, że nauczyciele powinni bardziej edukować dzieci i młodzież  
w temacie utrzymania czystości i porządku.

Następnie radny Michał Dopierała poruszył sprawę parkingów przy szkole  Borku Wlkp. 
Radny uważa, że parking powinien być dla klientów szkoły, a nie dla nauczycieli 
dojeżdżających do pracy.

Burmistrz poinformował, że przed szkołą w Borku Wlkp. nie ma parkingu tylko miejsca 
postojowe. Ponadto stwierdził, że obecnie na rynku w Borku Wlkp. dużo osób parkuje swoje  
samochody ponieważ jest monitoring.

Radny Marian Jańczak stwierdził, że w Borku Wlkp. jest bardzo dużo parkingów np. przy 
kościele farnym lub przy targowisku.

Radny Tomasz Pawlak proponował wprowadzenie na rynku miejsc płatnych, aby 
maksymalnie wykorzystać parkingi przy farze i przy targowisku.

Burmistrz stwierdził, że można wprowadzić odpłatność za parkowanie na rynku, ale po 
rewitalizacji rynku, a to jest planowane w 2020 roku. Ponadto poinformował, że planuje  
otworzyć ul. Słowackiego, jednak brak środków finansowych.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.4. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji – 
Tomasz Pawlak zakończył posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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